
 

Stand van zaken initiatief Tjserkebleek Akkrum 
 

Tijdens de commissie ROM van aanstaande donderdag geeft de (voormalig 

wijkmanager van Akkrum Nes) Annie Stelma samen met voorzitter PB Aize 

Wijnstra en collega Teun Appelman een toelichtingop de stand van zaken 

planvorming Tjesrekebleek Akkrum. 

 

Aanleiding: Vanuit plaatselijk belang Akkrum is sinds 2016 een werkgroep 

actief met het initiatief voor een herinrichting van de Tsjerkebleek e.o. in 

Akkrum. De samenwerking van de werkgroep met de gemeente is in een 

impasse. 

 

Aanleiding voor dit initiatief tot herinrichting van Tjerkebleek en omgeving is de 

uitstraling van het centrum van Akkrum, de benodigde ruimte voor wekelijkse 

marktactiviteiten en jaarljkse kermis,het parkeren, de verkeerssituatie  en in 

een latere fase ook noodzakelijke kap van de paardenkastanjes. 

 

De grond op Tjerkebleek (rond de kerk) is allemaal eigendom van de kerk. De 

huidige bruikleenovereenkomst tussen gemeente en kerk voor het organiseren 

van de wekelijkse markt (door de gemeente) is  juridisch niet meer rechtgeldig  

op basis van de wet Markt en overheid. De discussie over een andere vorm  van 

verhuur is al anderhalf jaar gaande en sinds kort is ook koop/ verkoop  

onderwerp van gesprek.  

 

De werkgroep Tsjerkebleek is sinds 2016 in overleg met de gemeente over een 

plan van aanpak en een schetsontwerp. Na het maken van een programma van 

wensen en een voorlopige schets zijn de plannen in april 2017 tijdens twee 

bijeenkomsten aan het dorp gepresenteerd door de werkgroep. Een sessie voor 

aanwonenden en aanliggende bedrijven en een sessie voor het hele dorp. Deze 

bijeenkomsten verliepen positief. De reacties op plannen werden genoteerd en 

zouden bij een volgende ontwerpsessie worden beoordeeld, meegenomen en/of 

verwerkt. 

 

Intussentijd werd gerekend aan de kosten van het plan en in november 2017 

zou het plan en benodigde financiën  op verzoek van wethouder Siebenga 

worden toegelicht in de commissie ROM . Dit met het doel om in de begroting 

voor 2018 middelen vrij te kunnen maken voor uitvoering van het plan 

Tjserkebleek. 

 

Zonder aanwijsbare reden is de presentatie in de commissie ROM toen van de 

agenda verdwenen op verzoek van een raadslid. 

 

Aan 

Siebren Siebenga 

Van 

Annie Stelma 

Datum 

15 mei 2018 



Vervolgens onstond er discussie tussen leden van de werkgroep en de 

vertegenwoordigers van de gemeente over voorgang van het plan en de het 

ontwerp van de Tjerkebleek. Uiteindelijk werd men het wel eens over de rest 

van het ontwerp, maar voor de directe omgeving van de kerk bleef de 

onenigheid tussen een groene inrichting of grijze inrichting (gras of stenen). 

Hierdoor was ook het vertrouwen tussen werkgroepleden en de 

vertegenwoordiger van de gemeente geschaad. De plannen zijn nog wel 

bijgeschaafd en aangepast, maar de impasse was niet meer te doorbreken.  

Dit uiteindelijk plan wordt in de commissie  toegelicht door Teun Appelman. 

 

Plaatselijk belang Akkrum kwam vervolgens met het voorstel om de regie van 

het ontwerp voor de Tsjerkebleek vanuit Plaatselijk Belang te laten regelen 

door een extern adviseur. Plaatselijk belang heeft hiervoor een voorstel gedaan 

dat in de commissie ROM kan worden toegelicht door de voorzitter van 

plaatselijk belang Aize Wijnstra. (zie bijlagen) 

 

Bij de commissie vergadering is ook college Nico Zeldenthuis aanwezig in 

verband met de stand van zaken huurcontract Tsjerkebleek en hij heeft via 

Plaatselijk belang ook een afgevaardigde van het kerkbestuur uitgenodigd voor 

het beantwoorden van eventuele vragen. (zie bijlagen). 

 

Zowel voor de planbegeleiding door een extern adviseur via plaatselijk belang  

als voor de eventuele aankoop van de grond van de kerk en voor de realisatie 

van de herinrichtingsplannen zijn middelen nodig van de gemeente. Deze 

middelen zullen in de begroting voor 2019 worden aangevraagd. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


